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§ 126 Yttrande över medborgarförslag om införlivande av 
projektet REDE i kommunens skolor 

Dnr 2011-233-035 

Ärendebeskrivning 
Daniel Ekblom har lämnat ett medborgarförslag till kommunfullmäktige där han 
föreslår att kommunen sätter sig in i och utvärderar ett aktivt deltagande för 
kommunens skolor i projektet REDE (Respekt, Empati, Djur, Etik). REDE är ett 
förebyggande djurskyddsprojekt med syftet att utveckla barns empati och respekt för 
djur och natur. REDE är ett samarbetsprojekt mellan Djurskyddet Sverige och 
Svenska Djurskyddsföreningen. Kommunfullmäktige beslutade 28 mars 2011, § 46, att 
medborgarförslaget får väckas och att överlämna det till lärande- och kulturnämnden 
för handläggning och beslut.  

Yttrande 
Hudiksvalls grundskolor arbetar på många olika sätt för att förmedla och förankra 
respekt för mänskliga rättigheter och de grundläggande demokratiska värderingar som 
samhället vilar på. I vardagen diskuteras ständigt etiska frågor och dilemman och flera 
olika metoder och arbetssätt används i skolornas värdegrundsarbete. Att välja ut just 
en metod eller modell i detta arbete bedömer verksamhetschefen för grundskolan inte 
som framgångsrikt. Varje skola måste själva välja metod, arbetsform och arbetsmaterial 
utifrån sina förutsättningar. Där kan projekt REDE vara en metod att prova för någon 
skola. 

Arbetsutskottets förslag 

Lärande- och kulturnämnden beslutar 

att medborgarförslaget därmed är besvarat. 

____ 

Till dagens sammanträde har förslagsställaren Daniel Ekblom bjudits in och han 
redogör för projektet REDE samt lämnar informationsbroschyrer till nämnden. 
Kommunens förskole- och grundskolerektorer kommer att få information om REDE 
projektet. 

Lärande- och kulturnämnden beslutar 
enligt arbetsutskottets förslag. 
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§ 127 Yttrande över medborgarförslag om att undervisa i 
Internetanvändning i tidig ålder 

Dnr 2011-239-035 

Ärendebeskrivning 
Björn Grundström har lämnat ett medborgarförslag till kommunfullmäktige där han 
föreslår att kommunen borde undervisa i Internetanvändning i tidig ålder för att 
förebygga nätmobbning och mobbning.  

Kommunfullmäktige beslutade 28 mars 2011, § 46, att medborgarförslaget får väckas 
och att överlämna det till lärande- och kulturnämnden för handläggning och beslut.  

Yttrande 
I takt med att datortätheten ökar i våra skolor har även skolans medvetenhet om ett 
förebyggande arbete mot nätmobbning ökat. I skolornas värdegrundsarbete diskuteras 
ständigt etikfrågor och allteftersom de yngre eleverna får tillgång till nätet tar lärarna 
upp nätmobbning, källkritik och källetik i sin undervisning. En föreläsning för lärare 
om nätmobbning har hållits. Ett arbete pågår för att ta fram en IT-strategi för 
förvaltningen. I denna strategi kommer också etikfrågor att beaktas. 

Arbetsutskottets förslag 

Lärande- och kulturnämnden beslutar 

att medborgarförslaget därmed är besvarat. 

____ 

Lärande- och kulturnämnden beslutar 
enligt arbetsutskottets förslag. 

___ 
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§ 128 Yttrande över medborgarförslag om att kommunen 
borde dela ut ett stipendium till en lovande skulptör 

Dnr 2011-295-035 

Ärendebeskrivning 
Björn Grundström har lämnat ett medborgarförslag till kommunfullmäktige där han 
föreslår att kommunen varje år borde dela ut ett stipendium till en lovande skulptör 
som under några månader får bosätta sig i Hudiksvall. I utbyte skall personen i fråga 
göra en skulptur som ska placeras i staden.  

Kommunfullmäktige beslutade 2 maj 2011, § 73, att medborgarförslaget får väckas och 
att överlämna det till lärande- och kulturnämnden för handläggning och beslut. 

Yttrande 
Kulturavdelningen tycker att Björn Grundströms konkreta skulpturidé är bra och att 
den med all säkerhet skulle ha de gynnsamma effekter för kommunen som nämns i 
förslaget. I dagarna tas ett initiativ i samverkan mellan Hälsinglands Museum och 
kulturavdelningen i kommunen om ett upplägg utifrån museets konst- och 
bruksföremål. Namnkunniga konstnärer kommer att bo här under en tid och arbeta 
med ungdomar mot resultat som kommer att synliggöras i utställningsform. Som ett 
inledande projekt har en extern videokonstnär engagerats som redan under hösten 
2011 kommer att arbeta med ett ungdomsteam.  

Vad som är problematiskt är att den här typen av satsningar inte ryms inom 
kulturbudgeten såvida inte kraftiga omprioriteringar görs vilka kräver politiska beslut. I 
dagsläget måste den här typen av konstnärsengagemang således externfinansieras vilket 
gör det svårt att utlova att olika projektidéer kommer att förverkligas.  

Arbetsutskottets förslag 

Lärande- och kulturnämnden beslutar 

att avslå medborgarförslaget. 

____ 

Lärande- och kulturnämnden beslutar 
enligt arbetsutskottets förslag. 
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§ 129 Yttrande över medborgarförslag om 
högskolelitteratur på kommunens bibliotek 

Dnr 2011-237-035 

Ärendebeskrivning 
Björn Grundström har lämnat ett medborgarförslag till kommunfullmäktige där han 
föreslår att alla som studerar ska få låna litteratur gratis och använda biblioteken i 
större utsträckning för sin utbildning.  

Kommunfullmäktige beslutade 28 mars 2011, § 46, att medborgarförslaget får väckas 
och att överlämna det till lärande- och kulturnämnden för handläggning och beslut. 

Yttrande 
Landets offentliga eller allmänna bibliotek fungerar som ett sammanhängande 
bibliotekssystem där olika bibliotek har olika roller och kompletterar varandra när det 
gäller ansvar, medier och kompetenser. På så sätt utnyttjar vi de samlade resurserna 
bättre, vilket leder till ökad effektivitet och bättre service. Det finns idag inte några 
hinder för en invånare i en kommun att använda sig av biblioteket i en annan 
kommun.  På alla biblioteksenheter finns datorer som studerande får boka. På 
stadsbiblioteket i Hudiksvall finns särskilda studierum att tillgå och gott om 
studieplatser med tillgång till trådlöst Internet. Högskolestudenter använder i första 
hand sina respektive högskolebibliotek. Folkbiblioteket fungerar som ett komplement. 
Många av kommunens distansstudenter vänder sig till folkbiblioteket för att låna 
framför allt kurslitteratur. 

Arbetsutskottets förslag 

Lärande- och kulturnämnden beslutar 

att därmed anse medborgarförslaget besvarat. 

____ 

Lärande- och kulturnämnden beslutar 
enligt arbetsutskottets förslag. 

____ 
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§ 130 Yttrande över medborgarförslag om filialbibliotekens 
öppethållande 

Dnr 2011-234-035 

Ärendebeskrivning 
Björn Grundström har lämnat ett medborgarförslag till kommunfullmäktige där han 
föreslår att alla filialbibliotek bör ha öppet mellan 12:00-18:00 måndag till fredag. 
Kommunfullmäktige beslutade 28 mars 2011, § 46, att medborgarförslaget får väckas 
och att överlämna det till lärande- och kulturnämnden för handläggning och beslut.  

Yttrande 
Att biblioteksfilialerna ska ha öppet varje vardag skulle vara bra men är rent 
ekonomiskt en omöjlighet med nuvarande budget. Filialbibliotekens öppettider hänger 
tätt samman med resurser och de små filialerna har mindre öppet än de större 
biblioteksfilialerna. Samtliga filialbibliotek har dock öppet till klockan 19 någon eller 
några dagar i veckan och det uppskattas av dem som inte har möjlighet att besöka 
biblioteket på dagtid.  

Biblioteksorganisationens sparkrav på verksamheten har inneburit att reducera 
vikariekostnader för hela organisationen. När en medarbetare/personal på något av 
filialbiblioteken och bokbussen blir sjuk eller av annan anledning behöver vara ledig, 
har biblioteket inte längre resurser att ersätta personen.  

När det gäller framtiden så har lärande- och kulturförvaltningen under ledning av 
kulturchef Sten Bunne inlett ett projekt som syftar till att med ny teknik öka 
öppettiderna och tillgängligheten till biblioteksfilialerna. Om projektet med digital 
närservice lyckas kommer innevånarna att fortsättningsvis kunna besöka sitt bibliotek, 
oberoende av sjukfrånvaro eller öppettider.  

Arbetsutskottets förslag 

Lärande- och kulturnämnden beslutar 

att därmed anse medborgarförslaget besvarat. 

____ 

Lärande- och kulturnämnden beslutar 
enligt arbetsutskottets förslag. 
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§ 131 Yttrande över medborgarförslag att anställa 
ungdomar under sommaren 

Dnr 2011-235-035 

Ärendebeskrivning 
Björn Grundström har lämnat ett medborgarförslag till kommunfullmäktige där han 
föreslår att kommunen anställer ungdomar under sommaren och han hänvisar till vad 
Gävle gjorde sommaren 2010. Kommunfullmäktige beslutade 28 mars 2011, § 46, att 
medborgarförslaget får väckas och att överlämna det till lärande- och kulturnämnden 
för handläggning och beslut.  

Yttrande 
Verksamhetschef Maria Ström Åslund har varit i kontakt med Björn Grundström och 
Region Gävleborg för att utreda vad som avses i medborgarförslaget. Region 
Gävleborg och tio andra kommuner samarbetar med Framtidsboxen 2011. 2010 var 
även Gävle kommun engagerad. Framtidsboxen är idag en del av den ideella 
föreningen Social Entreprenurship Forum och erbjuder kommuner, företag och 
organisationer en helhetslösning. Framtidsboxen erbjuder olika program. På 
organisationens hemsida finns bland annat följande information: 

• Under Möjliggörarprogrammet utforskar politiker och tjänstemän sin kommuns 
behov och utmaningar, och får nya verktyg för kreativ samhällsförändring och i 
samverkan med kommunens unga. 

• Under Förändringsprogrammet arbetar unga med kommunens utveckling genom 
att lösa ett uppdrag från kommunens politiker och tjänstemän. Programmet 
omfattar tre sommarveckor som en del av kommunens feriearbeten. 

Inom Hudiksvalls kommun har sammanlagt 269 ungdomar erbjudits sommarpraktik 
2011. Utöver dessa har 78 ungdomar fått internationell sommarpraktik. Ingen av de 
platser som erbjuds har liknande innehåll som Framtidsboxen. Lärande- och 
kulturnämnden kan ge förvaltningen i uppdrag att inför kommande år ta kontakt med 
Framtidsboxen för kompletterande information om innehåll och kommunens 
kostnader utöver ungdomarnas lönekostnader. 

Arbetsutskottets förslag 

Lärande- och kulturnämnden beslutar 

att medborgarförslaget därmed anses vara besvarat. 
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Lärande- och kulturnämnden beslutar 
enligt arbetsutskottets förslag. 

____ 
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§ 132 Förvaltningen informerar 

Ärendebeskrivning 
T f verksamhetschef Lennart Backlund informerar bland annat om följande: 

Ansökan till introduktionsprogram 
Enligt nya skollagen 17 kapitlet 13 § ska en ansökan till programinriktat individuellt val 
eller till yrkesintroduktion som har utformats för en grupp elever skickas till den 
sökandes hemkommun. Om ansökan avser en utbildning som anordnas av en annan 
huvudman, ska ansökan omedelbart skickas vidare till berörd huvudman. 
Gymnasieelevers ansökningar hanteras i den gemensamma antagningsenheten i Falun. 
Glada Hudikskolan har tagit emot elever till programinriktat individuellt val trots att 
ingen ansökan har inkommit till den gemensamma antagningsenheten i Falun. Lennart 
Backlund har begärt en förklaring från Glada Hudikskolan om varför antagning till ett 
programinriktat individuellt val Barn- och fritidsprogrammet inte gjorts i enlighet med 
skollagen. Glada Hudikskolan har lämnar en förklaring och Lennart Backlund har 
framfört önskemål om att Glada Hudikskolan bör ansluta sig till den gemensamma 
antagningsenheten för att säkerställa rättssäkerheten utifrån skollagen.  

Utvärdering av elevhälsan 
PWC kommer att göra en utvärdering av förvaltningens elevhälsa. Rapporten beräknas 
vara klar i januari 2012. 

____ 
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§ 133 Frågestund 

Ärendebeskrivning 

Undervisningstid 
Lars Berglund (V) undrar om de fristående skolorna ser till att grundskoleeleverna får 
den undervisningstid som de har rätt till. T f förvaltningschef Lennart Backlund svarar 
att det är Skolinspektionen och inte kommunen som granskar de fristående 
grundskolorna. 

Besök vid fritidshem 
Ulla Persson (MP) har besökt ett fritidshem. På fritidshemmet var det 70 barn 
inskrivna och där arbetade tre personal. Fritidshemmet har öppet från klockan 06:00 
på morgonen och till klockan 18:00 på kvällen. Ulla Persson menar att omsorgen om 
barnen är en förutsättning för lärandet.  

Byte av skola 
Anders Borgström (FP) informerar om att en grupp elever från Östra skolan har valt 
att byta till en fristående skola. Borgström önskar att förvaltningens kvalitetsenhet får i 
uppdrag att undersöka vad som ligger bakom elevernas/föräldrarnas beslut att byta 
skola. 

Bibbi Segerbrand (M) önskar att uppdraget utvidgas till att även omfatta vad som 
ligger bakom när elever bytt från en kommunal grundskola till en annan. 

Lärande- och kulturnämnden beslutar 
att uppdra till förvaltningens kvalitetsenhet att undersöka vad som är skälet till att 
elever byter till andra skolor. 

____ 
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§ 134 Ekonomisk rapport 

Ärendebeskrivning 
Ekonom Jennie Svensk redovisar den periodiserade budgeten till och med augusti 
2011. Enligt den halvårsprognos som redovisades för nämnden i augusti beräknas 
lärande- och kulturnämnden få ett underskott på 4,8 miljoner kronor.  

Förvaltningen arbetar nu med budget och ramreduceringar inför 2012. Det återstår 
också för enheterna att anpassa verksamheten utifrån elevminskningarna.  

Ordföranden tackar för informationen. 

____ 
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§ 135 Komplettering interkommunala ersättningar och 
bidragsbelopp gymnasiet 

Dnr 2011-377-605 

Ärendebeskrivning 
Nedanstående prislista gäller för elever i år 1 som är mottagna i andra hand och som 
går på följande program: Barn- och fritidsprogrammet, Fordonsprogrammet, 
inriktning transport, Hantverksprogrammet samt Naturbruksprogrammet. Prislistan 
gäller även för elever mottagna i fristående gymnasieskolor höstterminen 2011.  

Nedanstående utbildningarna erbjuds inte på Bromangymnasiet men finns inom 
samverkansområdet Hälsingland. Prislistan gäller inte elever som är mottagna inom 
samverkansområdet. Kostnaderna har beräknats utifrån budget för planeringsperioden 
som i detta fall är 2011.  

Kod Studieväg Belopp 
friskolor 

Belopp helår,  
andrahands-
mottagning 

BF Barn- och fritidsprogrammet 70 721 66 718 

FT Fordonsprogrammet, inriktning transport 165 360 156 000 

HV Hantverksprogrammet 100 474 94 787 

NB Naturbruksprogrammet 160 304 151 230 

Arbetsutskottets förslag 

Lärande- och kulturnämnden beslutar 

att ovanstående förslag till belopp för interkommunal ersättning för  
gymnasiet/GY 2011 ska gälla för perioden 1 juli till och med 31 december 2011 

att delegera till gymnasiechefen att fatta beslut om tilläggsbelopp. 

____ 

Vid dagens sammanträde informerar t f förvaltningschef Lennart Backlund om att 
Fordonsprogrammet, inriktning transport utgår när det gäller bidragsbelopp.  

För Barn- och fritidsprogrammet gäller ett annat belopp än det som angetts i 
ovanstående förslag. Skälet till ändringen är att Bollnäs kommun har lämnat nya 
reviderade siffror till lärande- och kulturförvaltningen. 
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Det nya förslaget är enligt följande: 

Kod Studieväg Belopp 
friskolor 

Belopp helår,  
andrahands-
mottagning 

BF Barn- och fritidsprogrammet 73 211 69 067 

HV Hantverksprogrammet 100 474 94 787 

NB Naturbruksprogrammet 160 304 151 230 

 

Lärande- och kulturnämnden beslutar 
att ovanstående förslag till belopp för interkommunal ersättning för  
gymnasiet/GY 2011 ska gälla för perioden 1 juli till och med 31 december 2011 

att delegera till gymnasiechefen att fatta beslut om tilläggsbelopp. 

____ 
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§ 136 Ändring av skolskjutsgräns Idenors skola 

Dnr 2011-326-623 

Ärendebeskrivning 
I skolskjutsreglementet punkt 3.1 under rubriken Avståndet till skola och 
skolskjutshållplats, hänvisar man till kartor som skolskjutsansvarig använder sig av när 
det är aktuellt att bedöma en elevs rätt till skolskjuts. Sista delen av vägsträckan från 
skolan till Tjuvskärsvägen har byggts om och har därmed blivit längre. Enhetschef 
Elisabeth Lindqvist, skolskjutsansvarig i förvaltningen, föreslår att 
trekilometersgränsen för rätt till skolskjuts flyttas vid Tjuvskärsvägen. Därmed blir alla 
barn inom området berättigade till skolskjuts.  

Arbetsutskottets förslag 

Lärande- och kulturnämnden beslutar 

att trekilometersgränsen för rätt till skolskjuts flyttas vid Tjuvskärsvägen samt 

att alla barn inom området Tjuvskärsvägen blir berättigade till skolskjuts. 

____ 

Vid dagens sammanträde enas nämnden om att inget nämndsbeslut behövs utan 
förvaltningens skolskjutsansvarige får handlägga ärendet med stöd av 
skolskjutsreglementet. 

Lärande- och kulturnämnden beslutar 
att inte fatta något nämndsbeslut i detta ärende, samt 

att skolskjutsansvarige får handlägga ärendet med stöd av skolskjutsreglementet. 

____ 
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§ 137 Antalet barn och grundskoleelever 

Ärendebeskrivning 
Kvalitetssamordnare Emma Berglund redovisar kvantiteter när det gäller förskolebarn 
och grundskolebarn. 

• Åren 2007-2011 har det fötts cirka 380 barn per år. 

• Andelen placerade barn inom förskola har ökat de senaste åren. 

• Antalet elever i årskurs 1-6 ökar fram till höstterminen 2015. 

• Antalet elever i årskurs 7-9 minskar fram till höstterminen 2014. 

• Andelen elever på fritidshem ökar.  

Prognos för antalet elever i årskurs 7-9 åren 2012-2015 

 2012 2013 2014 2015 
Enångers skola 41 45 42 40 

Lunds skola 52 42 39 54 

Näsvikens skola 29 34 34 36 

Läroverket 301 293 284 304 

Östra skolan 280 265 241 255 

Iggesunds skola 122 136 138 150 

Ede skola 151 148 145 163 

Ordförande tackar för informationen. 

____ 
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§ 138 Översyn av grundskolans 7-9 skolor 

Ärendebeskrivning 
Elevunderlaget för enskilda skolor förändras över tid. Inte minst har detta visat sig 
gälla för 7-9 skolorna. Överströmning av elever sker mellan de kommunala skolorna 
och mellan de kommunala skolorna och de fristående skolorna. För vissa skolor 
förbättras elevunderlaget medan det samtidigt försämras för andra. Den situation vi 
har idag indikerar att en översyn av förutsättningarna för våra 7-9 skolor behöver 
genomföras som underlag för eventuella förändringar i skolstrukturen. 

Översynen ska förutom en bedömning av elevunderlag även omfatta konsekvenser av 
beslutade nationella skolreformer bland annat lärarlegitimation. 

Lärande- och kulturnämnden beslutar 

att ge förvaltningschefen i uppdrag att genomföra en översyn av förutsättningarna för 
grundskolans 7-9 skolor utifrån elevunderlag och konsekvenser av aktuella 
skolreformer, samt 

att resultatet av översynen återrapporteras på nämndens sammanträde i december 
2011. 

____ 
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§ 139 Preliminärt utbud i Gymnasieskola Hälsingland läsåret 
2012/2013 

Dnr 2011-277-612 

Ärendebeskrivning 
Vid sammanträde 19 maj 2011, § 83, fattade lärande- och kulturnämnden beslut om 
planerat program- och inriktningsutbud för Bromangymnasiet läsåret 2012/2013.  

Vid dagens sammanträde informerar verksamhetschef Maria Ström Åslund om 
program- och inriktningsutbud enligt samverkansavtal i Hälsingland. Skillnaden 
jämfört med vad som redovisades för nämnden den 19 maj 2011 är att i 
Gymnasieskola Hälsinglands förslag till utbud är inriktningen vid 
Fordonsprogrammets lastbil och mobila maskiner lärlingsförlagt och även bageri 
kommer att erbjudas som lärlingsförlagd utbildning. Om för få elever söker till ett 
program eller inriktning får man ta ställning till om programmet skall vara kvar på 
Bromangymnasiet. 

Ordförande tackar för informationen. 

____ 
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§ 140 Återrapport om intagning till Bromangymnasiet 
läsåret 2011/2012 

Ärendebeskrivning 
Administrativ chef Jonas Gustafsson redovisar intagningen till Bromangymnasiet för 
läsåret 2011/2012. Detta läsår är det totalt 1503 elever på Bromangymnasiet. Eleverna 
i år 1 har fördelat sig på programmen enligt följande sammanställning: 

Program Inriktningar Antal 
elever 

Byggprogrammet (BA)  Husbyggnad, Måleri, Plåtslageri 40 

El- och energiprogrammet (EE) Automation, Elteknik 30 
Fordonsprogrammet (FT) Karosseri, Lastbil och mobila 

maskiner, Personbil 
32 

Handel- och 
administrationsprogrammet (HA) 

Administrativ service (som 
lärling), Handel och service 

22 

Hotell- och turismprogrammet (HT) Hotell och konferens (endast som 
lärling), Turism och resor 

18 

Industritekniska programmet (IN) Driftsäkerhet och 
underhållsteknik, Produkt och 
maskinteknik, Svetsteknik  

29 

Restaurang- och 
livsmedelsprogrammet (RL) 

Kök och servering 25 

VVS- och fastighetsprogrammet 
(VF) 

Fastighet, VVS 13 

Vård- och omsorgsprogrammet (VO) 28 
Ekonomiprogrammet (EK) Ekonomi, Juridik 49 
Estetiska programmet (ES) Bild och formgivning, Musik 36 
Naturvetenskapsprogrammet (NA) Naturvetenskap, Naturvetenskap 

och samhälle 
32 

Samhällsvetenskapsprogrammet (SA) Medier, information och kom-
munikation, Samhällsvetenskap 

31 

Teknikprogrammet (TE) Design- och produktutveckling, 
Informations- och medieteknik, 
Samhällsbyggande och miljö 

74 

Introduktionsprogram (IM) 
(Yrkesintroduktion ingår i 
yrkesprogrammen ovan) 

Individuellt alternativ 
Preparandutbildning  
Språkintroduktion 

29 
34 
25 
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§ 141 Gemensam familjecentral i centrala Hudiksvall 

Dnr 2011-382-106 

Ärendebeskrivning 
Verksamhetschef Annika Gabrielsson informerar om förslag till gemensam 
familjecentral i centrala Hudiksvall med Landstinget Gävleborg och Hudiksvalls 
kommun. 

Bakgrund 
Vid starten av den nya organisationen inom Hudiksvalls kommun 2007, när vi gick 
från kommundelar till en kommun, startades ett nytt samarbete mellan Hudiksvalls 
kommun och Landstinget Gävleborg. Lärande och kulturförvaltningen rekryterade en 
tjänst som barn och ungdomsombud tillsammans med Landstinget Gävleborg. Barn- 
och ungdomsombudet Jenny Alvolin leder bland annat chefsamverkan som är ett 
forum för samtliga verksamhetschefer/chefer inom kommunen och landstinget. 
Chefsamverkan har möten en gång i månaden och syftet med gruppens arbete är att 
utgå ifrån Gemensamma utgångspunkter för att skapa bra förutsättningar för våra 
barn, unga och föräldrar som är i behov av stöd och hjälp. Vi behöver bli bättre på att 
samverka med varandra för tidigare upptäckt och rätt stöd och hjälp för barn och 
föräldrar. Hudiksvalls kommun är också en av 14 utsedda kommuner i landet i 
projektet Modellsamverkan gällande barns och ungas psykiska hälsa.  

En arbetsgrupp har utsetts för att utarbeta ett förslag till familjecentral och från 
Hudiksvalls kommun deltar Annika Gabrielsson, verksamhetschef förskola och 
elevhälsa inom lärande och kulturförvaltningen och Jenny Blomstrand, 
verksamhetschef barn och ungdom inom social och fritidsförvaltningen. Från 
Landstinget deltar Annelie Samuelsson vårdenhetschef för barnavårdscentralen och 
Maud Ramsby vårdenhetschef för mödravårdscentralen och den nya barnhälsan. 

År 2003 startades en form av familjecentral i Iggesunds kommundel som vänder sig till 
invånare i Enånger, Njutånger och Iggesund. Huvudmännen för verksamheten är 
Hudiksvalls kommun genom socialtjänsten, Landstinget genom barnavårdscentralen 
och Svenska kyrkan. Mödravården är inte representerad som verksamhet och inte 
heller en öppen förskola eller den nya barnhälsan.  

Mål 
Att erbjuda invånare i Hudiksvall något liknande de familjecentraler som finns runt om 
i länet för att vi ska få samma villkor för länets invånare. 



Protokoll 23 (29)

Sammanträdesdatum  
2011-09-22 

Lärande- och kulturnämnden 

 

Justerandes 
sign: 

Utdragsbestyrkande: 

   Delges: 

 
 

Syfte 
• Att erbjuda samtliga barn och föräldrar i åldern 0 – 6 år i kommunen tillgång till 

ett samlat generellt stöd. 

• Familjen kan uppsöka ett ställe och där få den hjälp de behöver oavsett om det är 
kommunen eller landstinget som behöver göra insatserna.  

• Att öka samverkan mellan de olika aktörerna så att det blir lättare att tidigt 
upptäcka och sätta in åtgärder för barn och föräldrar som behöver extra stöd. På 
så sätt kan vi förebygga problem innan de blivit stora och mera 
vård/insatskrävande, vilket är bättre för både barnet, familjen och samhället. 

• Att erbjuda en samlingsplats för alla som är neutral ur alla etniska och religiösa 
perspektiv.  

• Enligt FN: s barnkonvention ska barnets bästa alltid komma i första hand. 

• Verksamheten kommer att vara till fördel för barnet. 

• Att skapa en familjecentral bidrar till att vi kan öka samverkan mellan de 
verksamheter som möter barn och familjer i de tidigaste åldrarna 0 – 6 år. Genom 
att samlokalisera skapas en hälsofrämjande arena och möjlighet till mötesplats för 
föräldrar med tillgång till professionell personal inom olika områden. 

Arbetsutskottets förslag 

Lärande- och kulturnämnden beslutar 

att förslaget leder till fortsatt utredning med fördjupad information om lokaler, 
kostnader, innehåll mm samt 

att den fördjupade utredningen om familjecentral presenteras i respektive nämnder 
under hösten 2011 

____ 

Lärande- och kulturnämnden beslutar 
enligt arbetsutskottets förslag. 

____ 
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§ 142 Återrapport om resor till Nattisverksamheten 

Dnr 2009-397-042 

Ärendebeskrivning 
Vid sammanträde 17 augusti 2010, § 91, beslutade lärande- och kulturnämnden att 
verksamheten på Nattis fortsätter i sin nuvarande form på Kålhagens förskola, endast 
en avgift debiteras vid placering på Nattis samt att anta kriterier för att få nattillsyn. 
När det gäller resorna till och från Nattisverksamheten beslutades det om en 
förändring som innebär att föräldrarna i första hand är ansvarig för resorna till och 
från Nattis. Förvaltningens skolskjutsansvarige skulle fatta beslut och ordnar resorna 
till och från Nattis i de fall vårdnadshavaren inte har möjlighet.  

Vid dagens sammanträde lämnar verksamhetschef Annika Gabrielsson en återrapport 
om hur resorna till och från Nattis har fungerat. I första hand är det vårdnadshavaren 
som ansvarar för resorna. I de fall det inte är möjlighet på grund av vårdnadshavarens 
arbetstider åker barnet med taxi från annan förskola eller fritidshem. Resorna 
samordnas av taxi som får uppgifterna av Nattis. Antalet resor från fritidshem är 142 
och från förskolor 52 och kommunens totala resekostnader från juni 2010 och till maj 
2011 är 24 690 kronor. 

Ordförande tackar för informationen. 

____ 
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§ 143 Fråga om specialpedagoger 

Ärendebeskrivning 
Vid lärande- och kulturnämndens sammanträde 16 juni 2011 ställde Arif Khalifa (M) 
en fråga om hur många specialpedagoger det finns inom grundskolan och hur de 
arbetar.  

Vid dagens sammanträde deltar enhetschef John Titelman för att besvara frågan. Det 
finns 10,5 tjänster som specialpedagoger inom lärstödsteamen varav två arbetar med 
inriktningen tal och språk. Specialpedagogerna arbetar på uppdrag av grundskolan. 

Ordförande tackar för informationen. 

____ 
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§ 144 Översyn av Kulturskolan 

Dnr 2011-228-613 

Ärendebeskrivning 
Vid arbetsutskottets sammanträde 31 mars 2011 lämnade verksamhetschef Sten Bunne 
ett förslag om att starta en fördjupningskurs inom Kulturskolan som även innehåller 
musikteori. Sten Bunne ville att nämnden skulle ta ställning till om det är önskvärt att 
erbjuda en sådan valmöjlighet inom Kulturskolan och om det ska innebära en högre 
terminsavgift. Arbetsutskottet ansåg att förslaget bör ingå som en del i en större 
översyn av hela Kulturskolan med följande innehåll: 

• En idéskiss om en modell för samverkan mellan alla aktörer inom barn- och 
ungdomskultur i Hudiksvall inklusive Kulturskola och allmänkulturavdelning med 
syftet att bättre samnyttja befintliga kompetenser, lokaler och utrustningar.  

• Hur kan den framtida Kulturskolan i Hudiksvall se ut?  
 

1. Vilket uppdrag kan/bör den ha med tanke på  
-de Kulturpolitiska viljeinriktningarna  
-utvecklingen i samhället och inom tekniken  
-kulturbehov inom andra förvaltningar (omsorg, social o fritid) 
-relationen till länets övriga nio Musik- och Kulturskolor?  
 
2. Vilka konsekvenser kan ett förändrat uppdrag få för Kulturskolans lokalbehov 
och organisation? 
 
3. Vilka konsekvenser kan ett förändrat uppdrag få för tillgänglighet, avgifter, 
antagningsförfarande? 

Översynen ska ske parallellt med den pågående lokalutredningen om 
läroverksbyggnaden ska renoveras för grundskola och kulturskola eller för ett 
Möjligheternas hus. Översynen ska även utreda möjligheten att avgiftsbefria 
kulturskolan i Hudiksvalls kommun utifrån den motion som Daniel Pettersson (V) har 
lämnat till kommunfullmäktige.  

Vid dagens sammanträde lämnar Sten Bunne en lägesrapport från den pågående 
översynen inom kulturområdet. Översynen ska kopplas ihop med övriga 
skolutredningar. 

____ 
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§ 145 Meddelanden 

Ärendebeskrivning 
Meddelas lärande- och kulturnämnden och läggs till handlingarna: 

 Dnr 

Från Skolinspektionen: ansökan från YA Fri AB om 2011-100-619 
godkännande som huvudman för fristående gymnasieskola 
i Sundsvalls kommun. 

____ 
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§ 146 Delegeringsbeslut 

Ärendebeskrivning 
Lärande- och kulturnämnden har beslutat att delegera rätten att besluta i ärenden till 
förvaltningschefen samt ordförande, enligt fastställd delegeringsordning. 
Förvaltningschefen har vidaredelegerat beslutanderätten i vissa ärenden till 
verksamhetschefer och enhetschefer som i sin tur har vidaredelegerat rätten att besluta 
i vissa ärenden. Dessa beslut rapporteras enligt särskild delegeringsblankett till lärande- 
och kulturnämnden. Redovisningen innebär inte att nämnden får ompröva eller 
fastställa besluten. Däremot kan nämnden återkalla beslutanderätt. 

• Beviljad utökad tid inom förskoleverksamhet, 167-170 

• Uppsägning av förskoleplats, 171 

• Avgiftsbefrielse fritidshem, 172-173 

• Uppsägning av fritidsplats, 174 

• Avslag skolskjuts för växelvis boende, 175 

• Avslag skolskjuts särskilda skäl, 176-180 

• Avslag skolskjuts till annan skola, 181-210 

• Avslag inackorderingstillägg, 211-214 

• Bidragsbelopp till Novum kompetens- och datautveckling AB, Jönköping, 215 

• Beslut om statsbidrag inom Cul:s verksamhetsområde, 216 

• Beslut om attesträtt, 217-219 

Lärande- och kulturnämnden godkänner redovisningen av fattade delegeringsbeslut 
167-219. Nämnden har möjlighet att vid behov få information om återrapporterade 
beslut.  

____ 
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§ 147 Avtackning 

Ärendebeskrivning 
Inger Persson som har arbetat som rektor för gymnasiesärskolan har gått i pension och 
lärande- och kulturnämnden har bjudit in henne till dagens sammanträde. Inger 
Persson har utvecklat kommunens gymnasiesärskola både kvalitativt och kvantitativt. 
Idag går 55 elever på gymnasiesärskolan i Hudiksvall. Även ekonomiskt har den 
utökade gymnasieskolan varit en bra affär för kommunen genom att den har genererat 
30 arbetstillfällen, ökat statsbidragen samt att de interkommunala ersättningarna till 
gymnasiesärskolor utanför kommunen har minskat. Ordförande Stefan Bäckström och 
t f förvaltningschef Lennart Backlund överlämnar en blomma till Inger Persson som 
tack för hennes väl utförda arbete! 

____ 
 


